
Nog een keer 2024 
 
Vorig jaar was ook het jaar 5784, er was dus sprake van een dubbele open deur. Wanneer 
psalm 24 zegt heft uw hoofden op o poorten opent u eeuwige deuren dan spreekt dat ook 
over minimaal twee deuren. Maar hoe kan een poort zijn hoofd nu opheffen? Poorten in 
onze wereld slaan horizontaal open maar de poort in psalm 24 niet. Van alle mogelijke 
betekenissen is misschien de hemelpoort in de sterren wel de beste verklaring. De 
constellatie Taurus de stier heeft twee hoornen die de gouden poort wordt genoemd. Een 
stier kan inderdaad zijn hoofd opheffen en is gesitueerd in de hemel. We moeten voor deze 
poort dus omhoog kijken. Natuurlijk is deze sterren poort slechts een afschijnsel van de 
hemelse werkelijkheid maar dat neemt de opwinding en het inzicht niet weg, het maakt het 
toegankelijk voor ons. 
 
Ook de gouden poort in Jeruzalem heeft twee deuren. Het is de poort direct aan het 
heiligdom die ziet op het oosten, en is door Christus gebruikt bij zijn glorieuze intocht en 
moet daarom gesloten blijven (zei Ezechiël 44 en 46). De poort ziet uit op de olijfberg. De 
berg waar de heer vertrok en weer zal terugkeren bij zijn wederkomst. 
 
Als we deze twee feiten bij elkaar leggen dan ontstaat er een prachtig beeld. Ik geloof dat er 
een hemelse deur van het heiligdom geopend is waardoor de engel van de heer, de 
bevelvoerder van de hemelse legers, de koning der koningen is door gegaan. En niet 
zomaar doorgegaan, hij is gekomen om het bevel op zich te nemen. Hij komt strijden. Ik 
geloof dat het er onomkeerbaar toe heeft geleid dat Hij de volgende stap heeft genomen van 
zijn spoedige wederkomst. Zoals de onomkeerbaarheid van het breken van de vliezen van 
een vrouw die het kind baart, zo is ook het openen van deze deur. We zijn in een nieuwe 
fase gekomen. 
 
In 2025 gaan daar meer en meer van zien. 
 
Een korte samenvatting van de boodschap van 5 januari  
 
14:41 het meta thema of overspannende thema van God en ons is een 14-41 thema. Adam 
en Eva werd gezegd van deze boom zul je niet eten en ze deden het toch. 1-4 ze faalden en 
vielen. Maar naast de vloek werd ook de zegen gegeven: een zaad zal geboren worden die 
redding komt brengen 4-1. Is het niet schitterend dat Jezus precies 4000 jaar later kwam? 
 
We zien 14-41 in het leven van Abraham, Izak, Jacob, Jozef, Mozes, Jozua, David en 
uiteindelijk in Christus Jezus en zijn apostelen en uiteindelijk ook in jouw leven en ons leven. 
Lieve mensen, 2025 is het jaar van de tweede kans. Nu ben ik gekomen, zij de vorst van de 
hemelse legers in Jozua 5. 
 
 
 bevelhebber van de hemelse legers neemt nu zelf de strijd over.  
 
 wat wil mijn heer tot zijn dienaar spreken? 
 
 trek je schoenen uit want de grond waarop je staat is heilige grond. 
 



 wonderlijke instructie om jericho in te nemen. 
 
Hey 
De letter Hey is letterlijk een samenvatting en onderstreping van 14-41 aangezien het een 
samengestelde letter én cijfer is uit jod en daleth. God verschijnt in de open deur. Maar hij 
doet het alsof hij voorbij gaat, nederig, zachtmoedig, nauwelijks waar te nemen. Alleen de 
mensen die hongerig en dorstig zijn, die nederig gemaakt zijn, die hem zo hard nodig 
hebben die zullen het opmerken en die zullen de volle genade van 2025 binnen gaan. De 
letter Hey legt de nadruk op het idee van een venster. Eén raam kun je openen om de wind 
binnen te laten, zo komt ook de Adem van God jou wereld binnen als je die lage plaats op 
zoekt en hem zoekt met heel je hart. Je ziet het zelfs in de letter hey. De yod verschijnt in de 
opening van de deur. Nu ben ik gekomen, zegt de bevelhebber tegen Joshua. En Joshua 
zegt: wat wil mijn heer tegen zijn dienstknecht zeggen. Terwijl hij met z’n schoenen uit plat 
op zijn gezicht ligt. Hoewel de yod een nederige letter is moet je tocht de nederigheid, 
zachtmoedigheid en het kleine begin niet verwarren met de gigantische potentie en je moet 
het ook niet verachten want het gaat grootse dingen doen. Het is een test. Net zoals bij de 
inname van Jericho, de herbouw van de tweede tempel, het lijden en sterven van Christus. 
Het ziet er klein, verachtelijk en nietszeggend uit maar niets minder is waar want het leidt tot 
grootste overwinning. 
 
De yod mag dan de kleinste letter van het alfabet zijn, het is tegelijkertijd ook de atoom van 
alle letters, cijfers en symbolen of pictogrammen. De mensen die zo hongerig naar hem zijn. 
Zo nederig gemaakt, zachtmoedig, gebroken van hart verslagen van geest, zij zullen hem 
opmerken. En met hem samenwerken. 
De opening is op de lage plaatsen dit jaar. Go low. De bronnen en milde regen bevindt zich 
in de laagten.  
 
Boodschap 16 maart: de genade is voor de bouw van het heiligdom. 
 

 
 
Zerubbabel de apostolische bouwer van het heiligdom. 
 
Zacharia 4 beschrijft de vijfde profetie van de profeet Zacharia. Hij richt deze profetie tot 
zerubbabel de landvoogd. De profetie bestaat uit drie delen en heeft ten doel om het 
overblijfsel in Jeruzalem en Juda aan te sporen om de tweede tempel te bouwen.  
 



Dat is een gedachte die we de komende boodschappen goed moeten vasthouden. Want 
God is vastbesloten om de tweede tempel te herbouwen. En Hij laat er geen gras over 
groeien. Toen God me naar deze profeet en ook naar Ezra en haggai leidde maakte hij mij 
duidelijk dat er een parallel ligt met onze tijd. Zoals de tijds genoten van zerubbal geroepen 
waren om de tweede tempel af te maken zo zijn wij geroepen om de derde af te bouwen. 
 
Zonder Zerubbabel was onmogelijk om de tweede tempel te bouwen. Ik wil op basis van het 
woord van God aantonen dat het onmogelijk is om de derde tempel van Christus te 
herbouwen zonder apostelen. Ik geloof dat het jaar 2025 het jaar is van het herstel van de 
apostel en de genade van de herbouw van de tempel.  
 
Als je een gebouw wil bouwen dan heb je een bouwtekening nodig of een blauwdruk. Zo is 
dat ook met geestelijke huizen. Mozes ontving de details van de tabernakel op de berg 
Sinaï, David en Salomo ontvangen het blauwdruk van de tempel en Zerubbabel ontving de 
bouwtekeningen voor de tweede tempel. 
 
‘Daarom, heilige broeders, deelgenoten aan de hemelse roeping, let op de Apostel en 
Hogepriester van onze belijdenis: Christus Jezus. Hij is getrouw aan God, Die Hem 
aangesteld heeft, zoals ook Mozes trouw was in heel Zijn huis. Want Christus is zoveel meer 
heerlijkheid waard geacht dan Mozes, evenals hij die het huis gebouwd heeft, meer eer 
ontvangt dan het huis zelf. Immers, elk huis wordt door iemand gebouwd, maar Hij Die dit 
alles gebouwd heeft, is God. En Mozes is wel trouw geweest in heel Zijn huis, maar als 
dienaar, om te getuigen van wat later gesproken zou worden; Christus echter is getrouw 
over Zijn huis als Zoon. Zijn huis zijn wij, als wij tenminste de vrijmoedigheid en de roem van 
de hoop tot het einde toe onwrikbaar vasthouden.’ 
Hebreeën 3:1-6 HSV 
 
Ook Christus Jezus heeft een blauwdruk ontvangen van de derde heilige tempel van God. 
Ditmaal is Hij zelf met zijn volgelingen de tempel. Hij is de hoek en sluitsteen en wij zijn 
levende stenen in dit heiligdom.  
 
Jezus heeft ons bekend gemaakt hoe dit heiligdom eruit behoort te zien en Hij heeft 
voorgedaan hoe dit gebouw geconstrueerd moet worden. Kijk maar eens hoe zijn discipelen 
vormt in 3,5 jaar bediening, ja tot aan zijn Hemelvaart aan toe en ook daarna nog door de 
lieve heilige geest.  
 
Uiteraard is het bouwen met mensen net even anders dan met bouwmaterialen zoals stenen 
en hout. Maar het is niet voor niets dat door de hele bijbel heen altaren, stenen en 
heiligdommen symbool staan voor de heilige tempel die wij mogen vormen. Sta even stil bij 
het adembenemende voorrecht om daar bij te mogen horen én aan bij te mogen dragen. 
Aangezien het er gebouwd wordt met levende mensen, ziet het er net iets anders uit dan 
een fysiek huis maar overeenkomsten zijn groot. God bouwt zijn nieuwe natuur in jou en 
bouwt door jou heen naar andere mensen door de kracht van zijn woord en zijn geest. Dat 
noemt de bijbel ook wel het koninkrijk van God.  
 
We zullen in het verder zien hoe jij je plaats kan in nemen in dit heiligdom en hoe jij kunt 
bijdragen aan de bouw en de groei ervan.  
 



Even terug naar de tijd van zacharia en Zerubbabel. 
 
Kort overzicht en context 
537 terugkeer onder zerubbabel: slechts 40.000 ontvluchten babel, zerubbabel betekent in 
babel gezaaid of spruit van babel. Hij is een nazaat van David en een voorvader van de heer 
Jezus. Een overblijfsel van verstrooiden is gehoorzaam en zet de stap (tweede golf onder 
Ezra en derde onder Nehemiah). Verassend dat hij nooit koning is geworden. 
536 altaar bouwen en even later ook het fundament en direct ook gestopt met de bouw door 
lokale, globale tegenstanders en financiële tegenslagen.  
520 haggai profeteert. Echter God legt de oorzaak van het stoppen bij het volk en hun 
leiders en niet bij de tegenslagen of de wereldse heersers. 
520 Zacharia profeteert enige maanden na Haggai: meer aanmoedigend op het proces wat 
al gaande is 
515 tempel compleet  
 
Uiteindelijk wordt de tempel dus in 5 jaar gebouwd, wat weer een prachtige link is met de de 
onverdiende genade van God, de vijfvoudige bediening van Christus die samenwerkt en de 
gemeente van Christus die zich aaneenhecht onder een gezamenlijk doel. 
 
De vermenigvuldigde genade van 2025 is voor de herbouw van de derde tempel en de 
tweede komst van Jezus.  
 
Ik zie in deze profetie 5 x de genade van God voor jou en mij: 
 

1. De onverdiende gunst dat je het niet zelf hoeft te doen. De persoon en het werk 
van de heilige Geest en de bevelhebber, YHVH Tsaba’h, zullen dit doen. 

‘Daarop antwoordde Hij en zei tegen mij: Dit is het woord van de HEERE tot Zerubbabel: 
Niet door kracht en niet door geweld, maar door Mijn Geest, zegt de HEERE van de 
legermachten.  
 
Niet door kracht en niet door geweld 
Er zijn commentatoren die denken dat de Heer hier spreekt tot zerubbabel over zijn 
voornemen om met kracht en geweld koning te worden. Op die manier kon hij zich 
onttrekken aan de wereldmachten en de lokale machten. Daarbij kon hij als koning beter 
voor financiële voorspoed zorgen zodat er geld en tijd was om de tempel te herbouwen. Dat 
klinkt inderdaad logisch en goed maar kan ook eenvoudig als een werk van het vlees 
omschreven worden omdat je de zaak wil aanpakken op eigen kracht en wijsheid. En dat 
klinkt ook als iets wat wij zouden doen toch? Ik heb in mijn leven in elk geval heel wat 
voorbeelden van dit soort werken van kracht en geweld. 
 
Echter, het koningschap is na Zedekiah niet meer naar het huis van David gegaan maar is 
nu overgegaan op Christus en in Hem op ons. Er staat in Matt 1 een opsomming van alle 
geweldige mannen die zonen hebben voortgebracht naar hun mannelijke kracht. Niet een is 
daarvan koning geworden. Totdat Jezus kwam, en hoewel Hij bij zijn eerste komst niet als 
koning kwam, zal Hij snel het koningschap ontvangen en wij met Hem.  
 
Door de geest  



Wij hebben de geest ook ontvangen, Christus is ook in ons hart geboren. Niet de door de wil 
van een man of door het geweld van oorlog maar door de geest. Voor ons geldt dat we 
moeten leren door de kracht van de geest te leven. Hoe zwakker we zijn, hoe sneller en 
beter we dat leren. Het maakte ons vruchtbaarder en effectiever en krijgt Christus meer 
gestalte in ons. 
 
‘Maar Hij heeft tegen mij gezegd: Mijn genade is voor u genoeg, want Mijn kracht wordt in 
zwakheid volbracht. Daarom zal ik veel liever roemen in mijn zwakheden, opdat de kracht 
van Christus in mij komt wonen. Daarom heb ik een behagen in zwakheden, in smadelijke 
behandelingen, in noden, in vervolgingen, in benauwdheden, om Christus' wil. Want 
wanneer ik zwak ben, dan ben ik machtig.’ 
2 Korinthe 12:9-10 HSV 
 
Roemen - welgevallen - grote vreugde. Wat een genade is het als je uit genade kunt leven in 
tijden van zwakte, vervolging, noden, benauwdheden, tegenspoeden om Christus wil. 
 
Maar waarom wil Christus dat? Er is maar één manier om de inwoning van zijn dynamis 
kracht te krijgen: lijden zodat jij je niet verheft. 
 
 

2. De onverdiende gunst van ongekende doorbraak en overwinning. Het 
verwijderen van grote niet te verzetten bergen, onoplosbare problemen, 
onmogelijkheden, menselijke en demonische overheersing zullen worden tot 
niets 

 
Wie bent u, grote berg? Voor de ogen van Zerubbabel zult u een vlakte worden. Hij zal de 
sluitsteen aandragen onder luid geroep: Genade, genade!  
 
Wie bent u grote berg? 
Wat zou die grote berg betekenen? Ik denk in de eerste plaats de grote hoop stenen die de 
tempel van Salomo was geworden door het betere sloop en destructie werk van 
nebukadnezar (in onze tijd is het tempelplein nog steeds een perfecte vlakte, ondanks de 
sloop van de tweede tempel, hoe accuraat is het woord van God). Maar deze berg zou ook 
kunnen wijzen op de grote weerstand van de omliggende volken als het gaat om het 
herbouwen van de tempel (wat een parallel met de ruzie over het tempelplein en de Hamas 
oorlog, ook in dat verband). Uit het boek Ezra leren we hoe deze weerstand langzaam maar 
zeker is opgelost en het volk aan de slag is gegaan. Ten laatste ligt er een prachtige 
toepassing voor de gemeente. Deze gemeente heeft ook haar bergen, weerstanden en 
reuzen. Voor zerubbabel zal het een vlakte worden!  
 
Mark. 11:23 ‘Want, voorwaar, Ik zeg u: wie tegen deze berg zal zeggen: Word opgeheven en 
in de zee geworpen, en niet zal twijfelen in zijn hart, maar zal geloven dat wat hij zegt, 
gebeuren zal, het zal hem gebeuren wat hij zegt.’ 
 



 
 
*zie voor referentie teksten over de hoofdsteen des hoeks hieronder. 
 
Eben Rosh’ah de hoofdsteen van de hoek  
 
Sluitsteen = eben rosh’ah  = topsteen, bovenste steen, voornaamste steen 
aandragen = voortbrengen wat een prachtig beeld is voor de Messias. 
 
Er wordt in de de bijbel op verschillende plaatsen gesproken over de ‘eben rosh’ maar 
nergens over de ‘eben rosh’ h. Zie je toevoeging van de HEY hier? En zie je de verbinding 
met werken door de Geest en uitroep genade genade? 
 
In Zach vier wordt er een ongelofelijke bijzondere openbaring gegeven. Ik durf te stellen dat 
het één van de belangrijkste openbaringen is voor de bruid van Christus en zijn tempel vlak 
voor zijn tweede komst. De openbaring is dat het niet om één steen gaat die Hem 
representeert maar twee. Wat zijn de implicaties van deze openbaring voor de gemeente en 
voor jou? 
 
De hoeksteen  
In een gebouw zijn twee hoofdstenen, één van het fundament en één als sluitsteen. Eén is 
dragend, onzichtbaar en onontbeerlijk voor de stabiliteit. Deze steen is lelijk, afgewezen, 
geslagen, gebroken geworden. Deze steen representeert de eerste komst van Christus en 
zijn werk aan het kruis. Op de openbaring van het lam Gods, de hoofdsteen, zijn de 
funderende leringen van de apostelen en de profeten gebaseerd. Deze leringen en 
praktijken kijken terug. Zij gronden ons, verbinden ons met de wereld waarin wij leven en 



geven ons stevigheid en vastheid. Daarop kunnen we vervolgens ijverig de goede werken 
die Christus voor ons heeft voorbereid bouwen. Dat zorgt ervoor dat we niet passief worden, 
lui en vol excuses. Teveel christen zijn niet bezig in de werken die God op dit moment werkt. 
Ze zitten de wachten op de opnam, ze willen hier weg, ze zijn het zat, zijn escapisch 
geworden.  
 
Dat is niet naar de wil van Christus lieve mede christen, bekeer je van je passiviteit en keer 
terug tot de eerste liefdes werken.  
 

 
 
De sluitsteen 
De ander, de sluitsteen, is kostbaar, sierlijk, beproefd. En is vooral bedoeld voor uitlijning en 
uiteindelijk samenhang van het gebouw. De connotatie van de sluitsteen, of ook wel de 
hoofdsteen des hoeks genoemd, ziet op het voltooien van het gebouw. Het accent ligt op de 
schoonheid, de eer, op kroning, op koningschap en heerschappij. Dit beeld ziet op de 
tweede komst van Christus. Als heerser, als koning als sluitstuk op zijn heilige tempel. Als 
het hoofd van het lichaam met eer en heerlijkheid gekroond. Dit zijn leringen en praktijken 
over dingen die nog in de toekomst liggen. De blik is omhoog, richting het hemelse, daar 
waar Christus is. De focus is bouwen richting de sluitsteen. 
 



 
 
Gezegend is de gemeente die de Zerubbabels hebben (apostelen) heeft die je funderen op 
de hoeksteen en een plek geven om te groeien naar de sluitsteen. Dat is de absolute focus 
van 2025. Hoe beter de gemeente haar brandpunt kan vinden op de hoeksteen en de 
sluitsteen, hoe beter ze in het krachtenveld van de geest kan blijven. Het gaat dan werken 
als twee polen. Beiden hebben een trekkracht in het magnetisch veld en houden alles op 
deze aarde op hun plek.  
 
Ik zag in dit beeld een elektrisch veld ontstaan met bovennatuurlijke hoogspanning die zich 
als bliksemschichten manifesteerde en de stenen van kracht voorzag en ze in positie hielden 
tegen de anti krachten. Met de gemeente precies in het midden. Groeiend naar haar rol en 
positie, terwijl de sluitsteen uit de hemel onderweg was om zich te vestigen op het hoofd van 
het gebouw. 
 



 
 
Manifestaties in onze wereld 
Capitol building, Washington monument, one World Trade Center, Empire State building. 
Onweer ontstaat door een botsing van warme en koude lucht. Doordat een warmtefront met 
ongekende kracht op een koude front klapt, ontstaat er een enorme elektrische geladenheid 
in de atmosfeer. Die zich ontlaadt op de hoogste punten in het landschap. Wat een 
geestelijke les. De strijd vindt altijd plaats op de hoge plaatsen. Het zou mij dan ook niet 
verbazen dat we dit jaar meer dan gewoonlijk met donderslagen en bliksem te maken 
krijgen, zoals we vorig jaar regenbogen zagen.  
 
Donder en bliksem  
Onweer is de een natuurlijke manifestatie van wat er in de hemelen afspeelt. Wat een mooie 
openbaring van YHVH tsaba’ah die als de Sar Tsaba’ah uittrekt en nu zelf komt om orde op 
zaken te stellen. Onze natuurlijke wereld is een representatie van wat er in de hemelen 
gebeurt. Een jaar van donder en bliksem, collision, van schudden, wankelen, steigeren, 
vallen en omgekeerd worden. De poorten zijn open en de Melek Kavachoth is in de poort 
verschenen. De enige plek waar het veilig is, overvloedig en vruchtbaar is, zal tussen de 
hoek- en de sluitsteen zijn. Daar zal je gebracht worden door de bovennatuurlijke 
hoogspanning en trekkende polen. ‘Nu ben ik gekomen (Jos. 5)’. Ben jij klaar? 
 
De sluitsteen voortbrengen  
Dus zerubbabel krijgt de eer om diegene voort te brengen (stenen worden in de regel niet 
voortgebracht, dus ligt het voor de hand dat het om nakomelingen gaat en dus om Christus 
die uit Z voort zal komen) die zowel de uiterste funderende hoeksteen van het heiligdom is 
maar ook degene die na een lange tijd terug zal komen om dat heilige gebouw te voltooien.  
 
Haggai en Zacharia  
De profeten Haggai en Zacharia waren buitengewoon belangrijk voor de voorbereiding van 
de eerste komst van Christus. En aangezien het zwaartepunt van Zacharia vooral ligt op de 
sluitsteen, mogen we aannemen dat deze profeten en hun geschriften een nieuw gewicht 
krijgen in onze tijd nu wij zo verwachtend zijn van zijn tweede komst. Vorig jaar heb ik zeven 
sleutels gegeven waaraan we kunnen vaststellen dat we vlak bij het punt beland zijn van zijn 
tweede komst. Mensen houdt vol, we zijn er bijna. 



 
Dat is de reden waarom deze openbaringen moeten verslinden, uiteen breken in hapklare 
brokken en ons opnieuw richten naar de oproep die in onze tijd klinkt. 
Als we dat vervolgens verbinden aan dit jaar en het profetische woord van de Heer daarover 
dan ontstaat het volgende beeld: 
 
Handelingen en openbaring als toepassing  
Jullie zijn in de gemeente bezig aan een serie over de handelingen van de apostelen. Deze 
onderwijzingen zijn een directe fundering op de hoeksteen Christus. Door met elkaar terug 
te kijken naar zijn werk, zijn onderwijs en zijn opdrachten leg je het fundament in de 
gemeente (denk daarbij ook aan de 5 fundamenten van het christelijk geloof, hebr.6:1-3). 
 
Tegelijkertijd zijn jullie bezig om tijdens de bijbelstudie het boek openbaring te bestuderen. 
Daarin richten jullie je aandacht op de beproefde en kostelijke sluitsteen die komende is.  
 
Op die manier krijgt het gebouw stabiliteit en werkt het naar een uitgelijnd eindpunt toe 
waardoor de bedieningen, het leiderschap, en de levende stenen samen, op de juiste plaats 
terechtkomen. Levende stenen zijn geen gebakken klei stenen. Levende stenen passen niet 
zomaar, daar heb je heel wat kennis en vaardigheden voor nodig. Het is met levende stenen 
lastig rechte muren te bouwen. Daarom zijn er apostelen nodig die kundig zijn in het bouwen 
naar de openbaring van het blauwdruk dat Christus gegeven heeft, zoals Mozes deed met 
het zijne.  
 
Rechte muren  
Om rechte muren te krijgen heb je 5 dingen nodig: een hoeksteen - een sluitsteen - een 
paslood - een skelet - en levende stenen. Tinnen gewicht betekent paslood of steen en lood. 
Het was een manier waarop met de zwaartekracht en een touwtje met een verzwaring eraan 
zoals lood of steen waarbij de sluitsteen functioneerde als punt van referentie. Als de 
hoeksteen uitgelijnd lag en de plaats van de sluitsteen stond vast dan zorgde het touwtje 
ervoor dat de muren niet uit het lood gebouw werden maar exact in lijn bleven met de hoek 
en de sluitsteen. 
 
Hoe blijven wij in lijn? ‘Door het Woord van de HEERE is de hemel gemaakt, door de Geest 
van Zijn mond heel hun legermacht.’ 
Psalm 33:6 HSV 
 
Dus door woord en adem. Dan komt er licht. En als er licht is, kun je zien wat er recht en 
krom is. Over wie Jezus is en over zijn terugkomst en jouw rol en plaats daarin. De 
bedieningen zijn ervoor om jou liefdevol te ondersteunen en te dienen bij dit zoekproces.  
 
Het is in dat verband goed om te beseffen dat zolang jij niet goed ligt kan het 
bouwproces boven jou niet door… Best heftig om te beseffen. Een ander punt van 
aandacht is de stenen om jou heen. Ben je echt gecommitteerd om hen op de juiste plek te 
brengen door je liefdevolle dienst werk? Hoe beter jullie samenliggen en -werken 
 
Genade Genade 



Genade betekent bevalligheid, gunst, genegenheid. Waarom wordt er geroepen genade 
genade? We komen namelijk in de Schrift nergens deze taalvorm tegen. Wat zou het anders 
kunnen betekenen anders dan onverdiende gunst die zich in al zijn heerlijkheid openbaart?  
 
‘En uit Zijn volheid hebben wij allen ontvangen, en wel genade op genade.’ 
Johannes 1:16 HSV 
 
Zie je hoe die uitroep slaat op Christus? Het is de nakomeling van Z die deze uitroep zal 
uitlokken en die deze sluitsteen is. 
 

3. De onverdiende gunst van capabele leiders die iets beginnen maar ook 
afmaken. Je hebt het huis gefundeerd en jullie zullen het afmaken. Tegen de 
achtergrond dat Christus zijn totale huis zal afmaken. 

 
Het woord van de HEERE kwam tot mij: De handen van Zerubbabel hebben dit huis 
gegrondvest, zijn handen zullen het ook voltooien. Dan zult u weten dat de HEERE van de 
legermachten Mij tot u gezonden heeft.  
 
Beginnen en voltooien 
Jullie zijn ‘in het huis van zijn gebed’ begonnen met een altaar van gebed op te richten. Te 
midden van een cultuur en een stad die geestelijk in puin ligt. Zonder het misschien te 
beseffen hebben jullie een Bijbels patroon gevolgd. De ballingen onder zerubbabel deden 
namelijk hetzelfde. Ze herbouwden nog voor het fundament eerst het altaar en herstelden 
daarmee de eredienst en alles wat daarbij hoorde. Wat een tegenstelling met Israëls 
ontstaanl in 1948, nu werkt het patroon andersom: eerst het land, toen Jeruzalem, en zonder 
twijfel in de nabije toekomst de tempelberg en dan de oud testamentische eredienst 
herstellen.  
 
Daarna zijn jullie bijbelstudie gaan doen. En daarna zondagse samenkomsten. Jullie zijn het 
fundament gaan leggen door woord en geest en door het herstellen van de bedieningen. 
Exact hetzelfde patroon zoals zerubbabel heeft gedaan samen met Yeshua en het volk. En 
nu staan jullie op het punt om daarop te gaan bouwen met de rest van de bedieningen, 
zodat er een skelet kan ontstaan, waar vervolgens de levende stenen ingevoegd kunnen 
worden (daarom ligt er zo’n sterke nadruk op invoegen, dopen en bedieningen zalven).  
 
Een kleine waarschuwing en aanmoediging. Het was op dit kardinale punt dat de financiën 
begonnen terug te lopen en de tegenstand van de globale en lokale overheid enorm toenam.  
 
Ik wil jullie bemoedigen: het zou me niet verbazen als beproevingen van deze aard dit jaar 
ook ontstaan voor de gemeente, weet dan dat het zijn verlangen is dat jullie daar doorheen 
werken omdat er een enorme doorbraak en zegen op jullie ligt te wachten. Het blauwdruk 
ligt er, het patroon is duidelijk en dus als het komt is het geen verrassing want God zal zijn 
apostelen en profeten gebruiken om je hier doorheen te laveren. 
 

4. De onverdiende gunst om in het kleine de grote potentie te zien. Laat je niet 
ontmoedigen door dit kleine begin, zolang de zeven ogen van de Heer zich 
verblijden zit je goed.  

 



Want wie veracht de dag van de kleine dingen, terwijl die zeven blij zijn als zij het tinnen 
gewicht zien in de hand van Zerubbabel? Die zeven zijn de ogen van de HEERE, die over 
heel de aarde trekken.’ 
 
Hoe kun je iets verachten om zijn kleinheid als de geest van God zich er over verblijd? Tja, 
als je het zo stelt dan kan dat natuurlijk niet maar dat is helaas niet altijd hoe we kijken naar 
de dingen. De wereld waarin we leven heeft andere manieren om succes te meten dan 
heilige geest heeft. De geest van God werkt van de hoeksteen naar de sluitsteen Jezus. Wat 
jij ook maar doet in die richting noemt de geest succes en daar verblijdt hij zich over. Het is 
niet voor niets dat Paulus de gemeente van Korinte voorhoudt dat God het nederige en 
ongeachte en kleine verkiest om het hoge en wijze te beschamen.  
 
‘Let namelijk op uw roeping, broeders: er zijn onder u niet veel wijzen naar het vlees, niet 
veel machtigen, niet veel aanzienlijken. Maar het dwaze van de wereld heeft God 
uitverkoren om de wijzen te beschamen, en het zwakke van de wereld heeft God uitverkoren 
om het sterke te beschamen. En het onaanzienlijke van de wereld en het verachte heeft God 
uitverkoren, en wat niets is, om wat iets is teniet te doen, opdat geen vlees voor Hem zou 
roemen.’ 
1 Korinthe 1:26-29 HSV 
 
Wat meet je? Hoe meet je? 
Jullie hebben maar een klein groepje. Jullie zitten in het het stadium van het fundament 
bouwen en het skelet samenvoegen. Maar heb je weleens gerealiseerd dat de zeven ogen 
van de Geest jullie met blijdschap gadeslaat? Wanneer hij het tinnen gewicht in de handen 
van Jaap en Petra ziet die de muren optrekken en het huis bouwen dan verheugt hij zich! 
Ook neemt Hij de maat en controleert voortdurend het bouwwerk. Als hij ziet dat alles 
perfect uitgelijnd staat en de stenen samenkomen en hun plaats innemen, dan is hij daar 
mee ingenomen.  
 
‘Overeenkomstig de genade van God die mij gegeven is, heb ik als een wijs bouwmeester 
het fundament gelegd en een ander bouwt daarop. Ieder dient er echter op toe te zien hoe 
hij daarop bouwt. Want niemand kan een ander fundament leggen dan wat gelegd is, dat is 
Jezus Christus. Of nu iemand op dit fundament bouwt met goud, zilver, edelstenen, hout, 
hooi of stro, ieders werk zal openbaar worden. De dag zal het namelijk duidelijk maken, 
omdat die in vuur verschijnt. En hoe ieders werk is, zal het vuur beproeven. Als iemands 
werk dat hij op het fundament gebouwd heeft, standhoudt, zal hij loon ontvangen. Als 
iemands werk verbrandt, zal hij schade lijden. Hijzelf echter zal behouden worden, maar wel 
zo: als door vuur heen. Weet u niet dat u Gods tempel bent en dat de Geest van God in u 
woont?’ 
1 Korinthe 3:10-16 HSV 
 
Ballingen  
In deze gemeente zie ik veel geblakerde stenen, zwerfstenen en aangespoeld wrakhout uit 
andere godshuizen. Jullie lijken op de ballingen die onder zerubbabel terugkeert zijn naar 
Jeruzalem. En zij leken weer op die geblakerde en verwoeste stenen van de eerste tempel. 
Niets aantrekkelijks, krachtigs aan volgens wereldse maatstaven, maar zeer kostelijk in de 
ogen van God. Echter, 2025 is een nieuw begin. Een nieuwe genade. God brengt zijn 
kundige bouwers bij elkaar. Hij vormt het skelet en brengt de stenen. Het zal een gevoel van 



veiligheid, stabiliteit en vreugde geven die heel snel zal overslaan naar de jonge generatie. 
Als jullie zo doorgaan, maak je dan klaar voor snelle groei. En vergeet vooral niet te 
genieten van deze fase. Jullie zullen ooit omkijken en zeggen, die eerste dagen waren het 
moeilijkst maar absoluut het mooist.  
 
Laten de onderstaande woorden je troosten: 
‘Gij verdrukte, door onweder voortgedrevene, ongetrooste! zie, Ik zal uw stenen gans sierlijk 
leggen, en Ik zal u op saffieren grondvesten.’ 
Jesaja 54:11 STV 
 

5. De onverdiende gunst van een onwankelbaar koninkrijk dienen.  
 
‘Zeg tegen Zerubbabel, de landvoogd van Juda: Ik zal doen beven de hemel en de aarde. Ik 
zal de troon van de koninkrijken omverwerpen en de kracht van de koninkrijken van de 
heidenvolken wegvagen. Ik zal de wagen met zijn berijder omverwerpen; de paarden en hun 
ruiters zullen neerstorten, ieder door het zwaard van zijn broeder. Op die dag, spreekt de 
HEERE van de legermachten, zal Ik u, Zerubbabel, zoon van Sealthiël, Mijn dienaar, nemen, 
spreekt de HEERE. Ik zal u maken tot een zegelring, want u heb Ik verkozen, spreekt de 
HEERE van de legermachten.’ 
Haggaï 2:22-24 HSV 
 
Dit jaar zal een jaar van schudden zijn. Alles wat in de gemeente niet op de uiterste 
hoeksteen en onder de sluitsteen Jezus Christus staat, zal schudden, vallen en omgekeerd 
worden. De buit zal de rechtvaardigen toevallen. Dus bedieningen, leiderschap, apostelen 
en profeten, kom in lijn, heb ogen om te zien en oren om te horen.  
 
God zal dit jaar de trots van de volken laten schudden, vallen en omkeren. Maak je borst 
nat. Vooral de corrupte, vleselijke en dwalende bedieningen zijn in groot gevaar voor 
blootlegging en oordeel. Ook wij zullen daar de negatieve effecten van gaan voelen. Maar 
wees niet bevreesd, het zal leiden tot een ongekende groei en verheerlijking van zijn tempel. 
Christus zal zijn stralende bruid hebben en het zal in een bovennatuurlijk tempo voltrekken. 
Vele zekerheden zouden dit jaar kunnen wegvallen, bid hiervoor, zoek Gods aangezicht. 
 
‘Zijn stem bracht indertijd de aarde aan het wankelen. Nu echter heeft Hij openlijk 
verkondigd: Nog eenmaal zal Ik niet alleen de aarde, maar ook de hemel doen beven. Dit 
‘nog eenmaal’ duidt op de verandering van de dingen die kunnen wankelen als van dingen 
die gemaakt zijn, opdat de dingen die onwankelbaar zijn, zouden blijven. Laten wij daarom, 
omdat wij een onwankelbaar Koninkrijk ontvangen, aan de genade vasthouden en daardoor 
God dienen op een Hem welgevallige wijze, met ontzag en eerbied. Want onze God is een 
verterend vuur.’ 
Hebreeën 12:26-29 HSV 
 
Zie je hoe in het bovenste gedeelte Haggai 2:7 en 22-24 wordt geciteerd in hebreeën 12? 
Maar wij hebben een onwankelbaar koninkrijk ontvangen. Hoe blijf je in dit onwankelbare 
koninkrijk? Door de genade vast te houden en de genade te gebruiken om hem op 
welbehaaglijke wijze te dienen. De dienst aan God is de focus. Niet je eigen hagje of jouw 
overleving. Dit is het moment om je leven te geven tot eer van God. Als dan de dingen 



losbarsten waar deze teksten over spreken dan wordt Matt 24 vervult en dan is onze redding 
nabij. Kijk omhoog! 
 
—————————————————- 
 

De hemelen verkondigen Gods lof 
 

Avond van donderdag 13 maart 2025 – vrijdag 
14 maart 2025 = purim  
 
Rode maan in maagd    

 
 
Hemel 13 op 14 maart 



 
 
Wist je dat haman via occulte praktijken op de 13e van adar uitkwam? Het getal dertien staat 
voor afvalligheid en rebellie. En ook nu kennen we het nog als een getal van ongeluk en 
tegenslag. Het staat voor moordzucht en genocide op de joden. Maar door het heldhaftige 
optreden van mordechai en Esther werd niet alleen de genocide vermeden maar mochten 
de joden zich overal verdedigen en zich wreken op hun haters en vijanden. Van een zekere 
ondergang naar een totale overwinning. De joden vieren ook dit jaar weer purim om Gods 
redding te gedenken en hoop te putten voor deze tijd. Ze zullen het nodig hebben want de 
hamans en hun occulte geesten maken zich op voor de laatste strijd. 
 



 
 
Het leidt geen twijfel dat de hemelen in onze tijd opnieuw spreken. Let alleen maar op de 
namen van de asteroïden in Virgo en Leo in het plaatje hierboven. Het zijn de namen van de 
boeken Ezra, haggai, en zacharia en Esther.  
 
God laat ook in de hemelen weten dat de tijd van hen parallel loopt met onze tijd. Daarom 
doen we er goed aan om deze boeken te bestuderen en God te bidden wat de specifieke 
toepassing is voor ons als persoon en gemeente van God. Want de hemelen spreken en 
geven teken op teken. 
 

 
 
Een van de bijzonderste tekenen in de hemelen zijn bloedmanen. Van oudsher worden 
bloed manen gezien als bijzondere tekenen van God. Lees het boek Joël er maar op na. 
Toen Jezus stierf was er ook een gigantische bloedmaan te zien en daar lijkt Petrus aan te 



referen in zijn eerst preek op de pinksterdag. Kan het zijn dat eer dat die doorluchte en grote 
dag van de Heer aanstaande is? Dat zijn volk, de gemeente opgenomen gaat worden, en 
dat zijn volk Israël in de grote verdrukking komt? 
 

 
 
Een bloedmaan is een totale  maansverduistering. De aarde kruipt voor de zon en tussen de 
maan. Het restlicht van de zon valt nog steeds op de maan en geeft een prachtige rode kleur 
op de maan. In Nederland is dit teken niet te zien maar door onze technologie kunnen we dit 
fenomeen in al zijn glorie waarnemen.  
 
Wat vertelt de hemel tot eer van God aan ons als dit gebeurt? Dat de vreselijke en heerlijke 
dag van de Heer aanstaande is. Het vertelt ons dat er een enorme uitstorting van zijn Geest 
aanstaande is. Dat zijn apostelen en profeten weer met kracht zullen getuigen onder deze 
uitstorting en dat er een enorme oogst zal binnen gehaald zal worden. En daarna zal het 
einde komen en het overblijfsel van Israël zal gered worden. 
 
Overigens is er nog iets heel speciaals gaande rondom de bloedmaan. Als er 4 bloedbanen 
op een rij vallen op een Joodse feestdag (bloedmanen kunnen alleen ontstaan bij volle 
maan en Joodse feesten beginnen altijd op volle maan, behalve het bazuinenfeest) dan 
spreken we van een speciale tetrade. Deze tetrade is in totaal 7 x in 2000 jaar 
voortgekomen (tertrades zonder Joodse feesten komen 8 keer per 100 jaar voor). 
 
Ook het feit dat de bloedmaan te zien is in Maagd is een verwijzing naar Israël en de 
gemeente. Daarbij beweegt de maan zich in het scheidsvlak tussen Leo de leeuw en Virgo 
de maagd. Wat een bijzonder schouwspel. De hemelen brengen Gods eer en spreken tot 
ons over een maagd die zwanger wordt en een zoon baart. Deze zoon zal het lam van God 
zijn maar na zijn rechtmatige plek te hebben ingenomen zal hij als de leeuw van Juda 
terugkeren om te oordelen de levenden en de doden. Leo en Virgo is het verbindingsstuk 
van de mazzaroth of de dierenriem. Dat is de plek waar de schepping begint en daar zal de 
geschiedenis eindigen. 



 
Een nieuwe dag breekt aan. 
 
Er is nog een ander element onbelicht gebleven. Ten tijde van Ezra en zerubbabel waren de 
Perzische koningen zoals cyrus en Darius bovennatuurlijk gunstig en genadig naar het volk 
van God en mochten de ballingen terugkeren met hun tempel schatten en kregen ze enorme 
voordelen. Kijk eens naar de parallel met onze tijd. America is nog steeds een supermacht 
en ze hebben een cyrus type als leider. Hij heeft de ambasade verplaatst naar Jeruzalem en 
heeft een absoluut commitment om de joden in alles te helpen.  
 
Is het daarom niet extra bijzonder dat de bloedmaan te zien is in Amerika en nergens 
anders? 
 
Nog een ander punt. Alles is in onze tijd in spiegelbeeld. In de tijd van Esther was Perzië 
een vriend maar nu een aartsvijand. De geest van Perzië heeft het spirituele en politie  
leiderschap gekaapt en zij zijn niet trouw aan hun eeuwenlange band met Israël. Zij laten 
zich helaas leiden door een Antichristelijke geest waar ook haman door geleid werd. Maar 
zo zeker als haman ten onderging. Zal ook dat leiderschap vroeg of laat verdwijnen. Al was 
het maar door de zekere komst van de Messias.  
 
Laten we bidden voor onze Perzische broeders en zusters en voor een grote oogst in het 
land van cyrus, Darius en Ahasveros.  
 
Tot slot een ander teken in de lucht op 29 maart 2025: de duivels hoorns zon eclips. 
 

 
 
Deze eclipse is te zien in het oosten van Canada en deels in Europa. Misschien weet je wel 
dat er bij purim hamans oren worden uitgedeeld. Deze eclips geeft wellicht verdere hints 
naar de oprijzing van haman, de antichrist en de duivel over het westen. Laten we deze 



beelden bewaren in ons hart zoals Maria de moeder van Jezus deed en het gebruiken om 
ons verder te laten reinigen en te waken. Hij komt spoedig.  
 
Zijn al deze dingen de kickoff van de 7 jaar grote verdrukking? 
 
Laten we onze ogen en oren open houden. Het is een ding om de tekenen, tijden en 
seizoenen waar te nemen, en een tweede om ze te interpreteren. Maar dat er spannende 
tijden voor Israël en de gemeente gaat aanbreken is zeker. 
 
————————————————- 
Woordstudie 1 
 
Hoofdsteen, uiterste hoeksteen, sluitsteen, hoofd des hoeks (head of the corner). 
 
‘De steen, dien de bouwlieden verworpen hadden, is tot een hoofd des hoeks geworden.’ 
‘Dit is door de HEERE geschied, het is wonderlijk in onze ogen.’ 
Psalm 118:21,22 STV 
 
‘daarom, zo zegt de Heere HEERE: Zie, Ik leg in Sion een steen ten grondslag, een 
beproefde steen, een kostbare hoeksteen, die vast gegrondvest is. Wie gelooft, zal zich niet 
weghaasten. Ik stel het recht tot meetlint, en de gerechtigheid tot paslood. De hagel zal het 
toevluchtsoord van de leugen wegvagen, het water zal de schuilplaats overspoelen.’ 
Jesaja 28:16-17 HSV 
 
‘Want zie, wat betreft de steen die Ik voor Jozua neergelegd heb, op die ene steen zullen 
zeven ogen zijn. Zie, Ik zal er Zijn gravering in aanbrengen, spreekt de HEERE van de 
legermachten. Ik zal de ongerechtigheid van dit land op één dag wegnemen.’ 
Zacharia 3:9 HSV 
 
‘De steen die de bouwers verworpen hadden, is tot een hoeksteen geworden. Dit is door de 
HEERE geschied, het is wonderlijk in onze ogen. Dit is de dag die de HEERE gemaakt 
heeft, laten wij op deze dag ons verheugen en verblijd zijn.’ 
Psalm 118:22-24 HSV 
 
‘Hij zal tot een heiligdom voor u zijn, tot een steen des aanstoots, en tot een rots waarover 
men struikelt voor de beide huizen van Israël, tot een strik en een val voor de inwoners van 
Jeruzalem.’ 
Jesaja 8:14 HSV 
 
Jezus zei tegen hen: Hebt u nooit gelezen in de Schriften: De steen die de 
bouwers verworpen hadden, die is tot een hoeksteen geworden; dit is door de 
Heere geschied, en het is wonderlijk in onze ogen? Daarom zeg Ik u dat het 
Koninkrijk van God van u weggenomen zal worden en aan een volk gegeven 
dat de vruchten ervan voortbrengt. En wie op deze steen valt, zal verpletterd 
worden; en op wie hij valt, die zal hij vermorzelen.’ 
Mattheüs 21:42-44 HSV 



 
‘Hebt u ook dit Schriftwoord niet gelezen: De steen die de bouwers verworpen 
hadden, die is tot een hoeksteen geworden. Dit is door de Heere geschied, en 
het is wonderlijk in onze ogen?’ 
Markus 12:10-11 HSV 
 
‘Maar Hij keek hen aan en zei: Wat betekent dan dit wat geschreven staat: De steen die de 
bouwers verworpen hebben, is tot een hoeksteen geworden? Ieder die op die steen valt, zal 
verpletterd worden en op wie hij valt, die zal hij vermorzelen.’ 
Lukas 20:17-18 HSV 
 
‘Op die dag zal het gebeuren dat Ik Jeruzalem zal maken tot een steen die moeilijk te tillen is 
voor al de volken. Allen die hem optillen, zullen zichzelf zeker diepe sneden toebrengen, en 
al de volken van de aarde zullen zich tegen haar verzamelen.’ 
Zacharia 12:3 HSV 
 
‘Maar Israël, dat de wet van de gerechtigheid najaagde, is aan de wet van de gerechtigheid 
niet toegekomen. Waarom niet? Omdat zij die niet uit geloof zochten, maar als uit werken 
van de wet. Want zij hebben zich gestoten aan de steen des aanstoots, zoals geschreven 
staat: Zie, Ik leg in Sion een steen des aanstoots en een struikelblok. En: Ieder die in Hem 
gelooft, zal niet beschaamd worden.’ 
Romeinen 9:31-33 HSV 
 
‘Zo zijt gij dan niet meer vreemdelingen en bijwoners, maar medeburgers der heiligen, en 
huisgenoten Gods; Gebouwd op het fondament der apostelen en profeten, waarvan Jezus 
Christus is de uiterste Hoeksteen; Op Welken het gehele gebouw, bekwamelijk 
samengevoegd zijnde, opwast tot een heiligen tempel in den Heere;’ 
De Brief van den Apostel Paulus aan die van Efeze 2:19-21 STV 
 
‘en kom naar Hem toe als naar een levende steen, die wel door de mensen verworpen is, 
maar bij God uitverkoren en kostbaar, dan wordt u ook zelf, als levende stenen, gebouwd tot 
een geestelijk huis, tot een heilig priesterschap, om geestelijke offers te brengen, die God 
welgevallig zijn door Jezus Christus. Daarom staat er in de Schrift: Zie, Ik leg in Sion een 
hoeksteen die uitverkoren en kostbaar is; en: Wie in Hem gelooft, zal niet beschaamd 
worden. Voor u dan, die gelooft, is Hij kostbaar; maar voor de ongehoorzamen geldt: De 
steen die de bouwers verworpen hebben, die is de hoeksteen geworden, en een steen des 
aanstoots en een struikelblok;’ 
1 Petrus 2:4-7 HSV 
 
‘en allen dezelfde geestelijke drank gedronken hebben. Zij dronken namelijk uit een 
geestelijke rots, die hen volgde; en die rots was Christus.’ 
1 Korinthe 10:4 HSV 
 
———————————- 
 
Woordstudie 2. 
 



De zevenvoudige geest, de zeven ogen, de zeven fakkels, de zeven geesten die voor 
Gods troon staan. 
 
Bestaat de heilige geest uit zeven personen? Zeven manier waarop hij zich uit? Is hij een 
zeven-eenheid in persoon of natuur? En hoe verhoudt zich dat met een drieënig God?  Of 
gaat t hier om engelen? Of andere geestelijke wezens zoals de dieren? 
 
Lees de onderstaande teksten goed door. Er vormt zich een plaatje dat het getal zeven en 
de heilige geest onlosmakelijk verbonden zijn. De heilige geest is niet te vatten. Woorden en 
getallen en beelden schieten hopeloos te kort. Het is voor ons onmogelijk een compleet 
beeld te vormen van wie Hij is. 
 
Toch geeft de Schrift een aantal prachtige aanwijzingen en beelden. Neem het vijfde 
nachtvisioen van Zacharia. Hij zag een een geheel gouden kandelaar. Met een hoofd (rosh) 
die een vaatje droeg (wij dragen een schat in aardse vaten, hol en leeg van onszelf maar vol 
van olie door woord en geest) met lampen of fakkels boven de kruik en het hoofd (2x Rosh) 
met zeven en zeven buisjes. Let erop dat wij in dit beeld geen aarden vat meer zijn maar 
een gouden vat. Steunend op het hoofd Christus en bedekt door de fakkels Gods. Vol van 
olie, licht en opbenaring. Gesteund en beschermt door God almachtig. Wat een machtige 
openbaring en wat een eer om hier deel van te mogen uitmaken.  
 
Wat een prachtig beeld van de gemeente van Christus, de derde tempel die gebouwd is op 
de rots Christus met levende stenen. Hol en leeg van zichzelf maar gevuld door de twee 
olijfbomen met olie. Eerst rusten de zeven fakkels op Christus toen hij op de aarde was en 
daarna ook op de gelovigen op de eerste pinksterdag. En deze drie vormen tot op heden 
Gods gouden kandelaar in deze duistere wereld. Deze kandelaar verspreid een licht die niet 
te doven is en die in een donkere wereld zijn wonderbaarlijk licht brengen.  
 
Wat bijzonder dat Zach dat ziet, terwijl de tweede tempel nog gebouwd moet worden. Deze 
tweede tempel heeft namelijk een belangrijke rol. Het moet meewerken om die derde 
mogelijk te gaan maken. Jezus noemde zichzelf een tempel. Die werd afgebroken en weer 
opgebouwd op de derde dag. Toen was de weg vrij om ons ook op te nemen in die derde 
tempel en kon en moest de derde tempel afgebroken worden.  
 
Het zou mij dus ook niet verbazen als er nooit een derde tempel komt al denk ik wel dat de 
joden het gaan proberen al was het alleen maar het altaar in ere herstellen.  
 
‘Op Hem zal de Geest van de HEERE rusten: de Geest van wijsheid en inzicht, de Geest 
van raad en sterkte, de Geest van de kennis en de vreze des HEEREN.’ 
Jesaja 11:2 HSV 
 
‘Want zie, wat betreft de steen die Ik voor Jozua neergelegd heb, op die ene steen zullen 
zeven ogen zijn. Zie, Ik zal er Zijn gravering in aanbrengen, spreekt de HEERE van de 
legermachten. Ik zal de ongerechtigheid van dit land op één dag wegnemen.’ 
Zacharia 3:9 HSV 
 



‘Want wie veracht de dag van de kleine dingen, terwijl die zeven blij zijn als zij het tinnen 
gewicht zien in de hand van Zerubbabel? Die zeven zijn de ogen van de HEERE, die over 
heel de aarde trekken.’ 
Zacharia 4:10 HSV 
 
‘Johannes aan de zeven gemeenten die in Asia zijn: genade zij u en vrede, van Hem Die is 
en Die was en Die komt, en van de zeven Geesten, Die voor Zijn troon zijn,’ 
Openbaring 1:4 HSV 
 
‘En uit de troon kwamen bliksemstralen, donderslagen en stemmen. En er stonden zeven 
vurige fakkels te branden vóór de troon. Dit zijn de zeven Geesten van God.’ 
Openbaring 4:5 HSV 
 
‘En ik zag, en zie: te midden van de troon en van de vier dieren en te midden van de 
ouderlingen stond een Lam als geslacht, met zeven hoorns en zeven ogen. Dat zijn de 
zeven Geesten van God, die uitgezonden zijn over heel de aarde.’ 
Openbaring 5:6 HSV 
 
‘En Hij zeide tot mij: Wat ziet gij? En ik zeide: Ik zie, en ziet, een geheel gouden kandelaar, 
en een oliekruikje boven deszelfs hoofd, en zijn zeven lampen daarop; die lampen hadden 
zeven en zeven pijpen, dewelke boven zijn hoofd waren;’ 
Zacharia 4:2 STV 
 
—————————————- 
Woordstudie 3 olijfboom 
 
Twee olijfbomen in het visioen van zacharia  
Twee olijfbomen, een ter linker en één ter rechterzijde van de kandelaar. Die via de olijftak 
(denk ook aan Noach die een teken van hoop ontving uit de bek van De Duif, en zie daarin 
ook het beeld van hoop, maar ook de rol van de geest na de doop, en zijn rol in de woestijn) 
zijn gouden olie in het vat liet lopen boven op het hoofd. Zoals Noach wist dat de aarde 
droog genoeg was om deze opnieuw te bevolken en te bebouwen zo weten wij door de 
geest dat het offer is aangenomen en dat alle beloften van God effectief zijn geworden en wij 
zijn akker kunnen gaan bebouwen en zijn koninkrijk vol met mensen kunnen maken.  
 
‘Hij zei tegen mij: Wat ziet u? Daarop zei ik: Ik zie, en zie, een kandelaar, geheel van goud, 
met een olievaatje aan de bovenkant ervan en daarbovenop zeven bijbehorende lampen 
met telkens zeven toevoerbuisjes aan de lampen, die daarboven zitten, met twee olijfbomen 
ernaast, een aan de rechterkant van het olievaatje en een aan de linkerkant ervan.’ 
Zacharia 4:2-3 HSV 
 
Wie of wat zijn die olijfbomen? 
Een lange tijd heb ik geworsteld met de betekenis deze olijfbomen. Wat en wie symboliseren 
zij? Waarom de tweedeling? Je ziet die tweedeling trouwens ook in heel veel sterrenbeelden 
terug, zoals tweeling, vissen, de twee horens van de stier etc. Maar ook in de dubbele 
natuur van Christus zoals centaur en de visbok. Ik heb me altijd afgevraagd wat zijn de twee 
olijfbomen toch? Jozua en Zerubbabel? Henoch en Elia? Het oude en nieuwe testament? 



De wet en de profeten? Jezus en de Geest? De twee naturen van Christus? De twee 
getuigen uit openbaring? Mozes en Christus? Juda en Israël? 
 
De engel vertelt hier Zacharia wat het is, maar 2500 jaar later snappen we eindelijk nog 
steeds niet, of niet meer, wat hij bedoelt. Wie zijn die twee gezalfden? Of wel die twee zonen 
van olie? Het antwoord roept meer vragen op dan we zouden willen. Zou het kunnen zijn dat 
onze generatie, die vlak voor de komst van Jezus, rondtast in het woord, het antwoord mag 
weten op deze mysterieuze uitleg?   
 
‘Daarna antwoordde ik en zei tegen Hem: Wat betekenen die twee olijfbomen aan de 
rechterkant van de kandelaar en aan de linkerkant ervan? En voor de tweede keer 
antwoordde ik en zei tegen Hem: Wat betekenen die twee olijftakken die door twee gouden 
buisjes gouden olie uit zich weg laten lopen? Toen sprak Hij tot mij: Weet u niet wat deze 
dingen betekenen? Ik zei: Nee, mijn Heere. Daarop zei Hij: Dat zijn de twee gezalfden, die 
bij de Heere van heel de aarde staan.’ 
Zacharia 4:11-14 HSV 
 
Rode lijn door de Schrift  
Wellicht kunnen de patronen en rode lijnen die door de schrift lopen ons helpen om een 
beter beeld te krijgen waar de olijfboom symbool voor staat en wat het ons te zeggen heeft 
als individuele gelovige en de gemeente als geheel.  
 
‘Een bladerrijke olijfboom, met welgevormde vruchten, had de HEERE u als naam gegeven. 
Maar nu heeft Hij onder het geluid van een groot gedruis een vuur onder hem aangestoken, 
zodat zijn takken gebroken zijn. Want de HEERE van de legermachten, Die u heeft geplant, 
heeft een kwaad over u uitgesproken – vanwege het kwaad dat het huis van Israël en het 
huis van Juda met elkaar bedreven hebben, door Mij tot toorn te verwekken door reukoffers 
te brengen aan de Baäl.’ 
Jeremia 11:16-17 HSV 
 
Israël? 
In dit gedeelte en ook in andere gedeelten van de bijbel wordt duidelijk gemaakt dat Israël 
de bladerrijke olijfboom is. Een boom die welgevormde vruchten voortbrengt maar ook, 
verdrietig genoeg, door het vuur verteert en de takken afgebroken. Het is afgoderije en 
afwijken van Jhvh en zijn geboden die ervoor zorgen dat deze olijfboom in erbarmelijke staat 
is. Paulus pakt dit thema op in zijn brief aan de Romeinen en betrekt dat op het heil van de 
heidenen die tot volheid moet worden gebracht en dan zal de olijfboom Israël weer in volle 
glorie worden hersteld. En niet alleen Gods reddende gunst in Christus ging voornamelijk 
naar de heidenen, ook de zegen van het wonen in een eigen land en het vormen van een 
eigen volk, met een eigen taal ging verloren. Wat een voorrecht dat wij de enorme trouw en 
goedheid van God mogen zien in onze dagen. Het fysieke Israël wordt hersteld, de olijfboom 
wordt weer in de vette klei gepland van het beloofde land. Simultaan wordt het heil naar de 
heidenen gebracht en die tijd zit er bijna op, en daarna zal ook heel Israël zalig worden eerst 
fysiek en daarna geestelijk. Als je het beeld van de olijfbomen snapt, dan begin je iets te 
begrijpen van het mysterie van God ten aanzien van zijn gemeente en Israël. Op die manier 
ontvang je een sleutel om de timing van de ontvouwing er van te zien. 
 



‘Als nu enige van die takken afgerukt zijn, en u, die een wilde olijfboom bent, in hun plaats 
bent geënt en mede deel hebt gekregen aan de wortel en de vettigheid van de olijfboom, 
beroem u dan niet tegenover de takken. En als u zich beroemt: U draagt de wortel niet, maar 
de wortel u. U zult dan zeggen: De takken zijn afgerukt, opdat ik zou worden geënt. Dat is 
waar. Door ongeloof zijn zij afgerukt en u staat door het geloof. Heb geen hoge dunk van 
uzelf, maar vrees. Want als God de natuurlijke takken niet gespaard heeft, dan is het ook 
mogelijk dat Hij u niet spaart. Zie dan de goedertierenheid en de strengheid van God: 
strengheid over hen die gevallen zijn, over u echter goedertierenheid, als u in de 
goedertierenheid blijft. Anders zult ook u afgehouwen worden. En ook zij zullen, als zij niet in 
het ongeloof blijven, geënt worden, want God is machtig hen opnieuw te enten. Want als u 
afgehouwen bent uit de olijfboom die van nature wild was, en tegen de natuur in op de 
tamme olijfboom geënt bent, hoeveel te meer zullen zij die natuurlijke takken zijn, geënt 
worden op hun eigen olijfboom. Want ik wil niet, broeders, dat u geen weet hebt van dit 
geheimenis (opdat u niet wijs zou zijn in eigen oog), dat er voor een deel verharding over 
Israël is gekomen, totdat de volheid van de heidenen is binnengegaan.’ 
Romeinen 11:17-25 HSV 
 
De boom des levens, kennis van goed en kwaad en de vijgenboom 
Het zou mij niet verbazen dat de boom van het leven lijkt op de olijfboom of dat de olijfboom 
een schaduwbeeld is van de boom des levens zoals we die zien in Genesis 3 en Ezechiël 
47:12 en Openbaring 22:2. De olijfboom is een van de meest bijzondere bomen ter wereld. 
Zijn blad blijft groen het hele jaar door en dat ook nog eens in de meest dorre en droge 
streken ter wereld. Het is met recht een wonderboom. Op onze reizen door het midden 
oosten hebben we vele keren deze nederige maar krachtige boom mogen bewonderen. 
Sommigen zeggen dat deze boom het eeuwige leven heeft en steeds weer uitloopt. Er zijn 
bomen die al 2000 jaar oud zijn zoals die in Getsemane.  
 
‘De slang nu was de listigste onder alle dieren van het veld, die de HEERE God gemaakt 
had; en hij zei tegen de vrouw: Is het echt zo dat God gezegd heeft: U mag niet eten van alle 
bomen in de hof? En de vrouw zei tegen de slang: Van de vrucht van de bomen in de hof 
mogen wij eten, maar van de vrucht van de boom die in het midden van de hof staat, heeft 
God gezegd: U mag daarvan niet eten en hem niet aanraken, anders sterft u. Toen zei de 
slang tegen de vrouw: U zult zeker niet sterven. Maar God weet dat, op de dag dat u 
daarvan eet, uw ogen geopend zullen worden en dat u als God zult zijn, goed en kwaad 
kennend. En de vrouw zag dat die boom goed was om ervan te eten en dat hij een lust was 
voor het oog, ja, een boom die begerenswaardig was om er verstandig door te worden; en 
zij nam van zijn vrucht en at; en zij gaf ook wat aan haar man, die bij haar was, en hij at 
ervan. Toen werden de ogen van beiden geopend en zij merkten dat zij naakt waren. Zij 
vlochten vijgenbladeren samen en maakten voor zichzelf schorten.  
 
Toen zei de HEERE God: Zie, de mens is geworden als één van Ons, omdat hij goed en 
kwaad kent. Nu dan, laat hij zijn hand niet uitsteken en ook van de boom des levens nemen 
en eten, zodat hij eeuwig zou leven!’ 
Genesis 3:1-7, 22 HSV 
 
De vijgenboom vervloekt 
Ik vind het bijzonder dat de boom waar Adam en Eva NIET van mochten eten, naamloos 
blijft. Wij zijn die boom de boom van kennis van goed en kwaad gaan noemen maar de bijbel 



doet dat niet. De boom van het leven wordt wel bij naam genoemd en ook de vijgenboom 
wordt met naam genoemd. Interessant. Adam en Eva bedekten zich met de bladeren van 
die boom. Zeer interessant. De boom en haar bladeren staaan symbool voor het bedekken 
van de naaktheid in eigen kracht en wijsheid. Het is het verlangen het in orde met God te 
maken door eigen gerechtigheid en op grond van eigen voorwaarden. Als we het nieuwe 
testament lezen dan zien we in de vervloeking van de vijgenboom een verdrietig profetisch 
veel ontstaan waar Israël als volk en staat vergeleken worden met deze boom. Israël wil het 
liever met God in orde maken op basis van hun eigen inzichten, in plaats van op de persoon 
en het werk van Jezus. Dus toen Jezus de vijgenbomen vervloekte omdat er geen vrucht 
aan was, vond Jezus ook in Israël geen vruchten van geloof en bekering.  
 
613 symbool symbool voor menselijke inspanning en afvalligheid  
Israël wilde liever aan hun eigen gerechtigheid vast houden en het met behulp van de 613 
wetten in orde maken met God. 6 staat voor de mens en haar inspanningen (die vaak nog 
indrukwekkend zijn te noemen), en dertien staat voor opstand, rebellie en afvalligheid. Ze 
hebben de tijd van hun bezoeking van de Messias niet herkend. En herkennen deze tot op 
de dag van vandaag niet (af gezien van een kleine rest, ook die rest is een patroon die we 
steeds door de hele bijbel heen zien). Ze blijven voorlopig nog even die vijgenboom, totdat 
ze door ongekend lijden voor de derde keer in ballingschap gaan. Paulus pakt dit thema in 
de Romeinen brief weer op en geeft ons inzicht in het verdere verloop en de uiteindelijke 
voltooiing van alle dingen. Halleluja. 
 
Rechtvaardiging door geloof alleen  
Als we het thema van de olijfboom nog wat verder uitdiepen dan zien we dat vanaf Adam de 
olijfboom wordt vergeleken met een rechtvaardig mens. De rechtvaardiging die uit het geloof 
komt en niet de werken van de wet. Deze persoon wordt vergeleken met een boom. Deze 
boom is direct verbonden aan de stroom van de Geest en het levende woord. Hij zuigt 
iedere dag dit water op met behulp van zijn wortelsysteem dat diep in de grond is verstopt. 
Deze diepe wortels heeft het gekregen door alle seizoenen van droogte en overvloed. Door 
het lijden van de warmte, de hagel en de storm. Het heeft zich verbeten in de grond geramd 
en blijft groen en vrucht dragen omdat juist in de moeilijke tijden bedient van de onderstroom 
van woord en geest.  
 
Ook de zon der gerechtheid blijft schijn zodat het licht en de warmte het weer doet uitlopen. 
Beproevingen en uitredingen wisselen elkaar heel precies af. Het werk van het licht, het 
water en de voedingstoffen uit de grond zorgt in alle seizoenen voor vrucht. Deze olierijke 
vrucht verwijst naar het werk van het heilige geest in de rechtvaardige gelovige, die onder 
Zijn leiding vrucht draagt om zijn tijd. Juist de slaven, de druk en het lijden brengt een 
schitterende gouden stroom van olie op gang. Verheug je als je in vele verdikkingen valt! 
 
‘Gezegend is de man die op de HEERE vertrouwt, wiens vertrouwen de HEERE is. Hij zal 
zijn als een boom, die bij water geplant is, en die zijn wortels laat uitlopen bij een waterloop. 
Hij merkt het niet als er hitte komt, zijn blad blijft groen. Een jaar van droogte deert hem niet, 
en hij houdt niet op vrucht te dragen.’ 
Jeremia 17:7-8 HSV 
 
Geen paniek als je afgeknot wordt.  



Het is goed mogelijk dat Job hier spreekt over de olijfboom want die kan ook afgeknot en 
omgehakt worden en loop onder de goede omstandigheden toch weer uit. Dit is waar voor 
de rechtvaardige, voor de gemeenten Gods en ook voor Israël. Als wij ontrouw zijn en 
geknot moeten worden, Hij is getrouw, Hij zal het maken. Voelt jou leven afgeknot, 
gesnoeid? Verheug je, er komt een buitengewoon seizoen van groei en vruchtdragen aan! 
 
‘Want voor een boom is er, als hij omgehakt wordt, nog hoop dat hij zich weer vernieuwt, en 
zijn jonge loten niet ophouden uit te lopen. Al wordt zijn wortel in de aarde oud, en sterft zijn 
stronk in het stof, bij het ruiken van water zal hij weer uitlopen, en maakt hij weer een twijg, 
zoals een plant. Maar een man sterft en is krachteloos; als een mens de geest geeft, waar is 
hij dan? Het water loopt weg uit een meer, en een rivier verzandt en valt droog. Zo gaat een 
mens liggen, en hij staat niet meer op. Totdat de hemel er niet meer is, zullen zij niet 
ontwaken of opgewekt worden uit hun slaap.’ 
Job 14:7-12 HSV 
 
Afknotten geeft ruimte voor de volgende generatie  
In het beeld van de olijfboom ligt nog een andere belofte, omdat deze de generaties met 
gemak over leeft en steeds weer uit loopt, laat het ook Gods zegen zien van generatie op 
generatie. Misschien zijn jouw kinderen en klein kinderen weggelopen bij God. Zijn ze een 
verloren zoon of dochter geworden. Als jij aan water gepland blijft zullen zij ook ooit weer 
uitlopen en vrucht dragen. Wees getroost.  
 
‘Uw vrouw zal zijn als een vruchtbare wijnstok binnen in uw huis, uw kinderen zullen zijn als 
jonge olijfbomen rondom uw tafel.’ 
Psalm 128:3 HSV 
 
De olijfboom is een spiegel  
De olijfboom geeft ons ook spiegel voor ons eigen leven. Welke vruchten draag jij? Hoe ga jij 
om met druk, zwakheid en lijden? Met blijdschap, geduld en volharding? Zie je het als 
vruchtdragen voor God? Zijn jouw vruchten liefde, blijdschap, vrede en zo voort? 
 
‘Stel dat de boom goed is, dan is ook zijn vrucht goed; of dat de boom slecht is, dan is ook 
zijn vrucht slecht. Want aan de vrucht wordt de boom gekend.’ 
Mattheüs 12:33 HSV 
 
Met wie en met wat ben je verbonden? 
 
Tot slot  
 
‘Ik ben de ware Wijnstok en Mijn Vader is de Wijngaardenier. Elke rank die in Mij geen vrucht 
draagt, neemt Hij weg; en elke rank die vrucht draagt, reinigt Hij, opdat zij meer vrucht 
draagt. U bent al rein vanwege het woord dat Ik tot u gesproken heb. Blijf in Mij, en Ik in u. 
Zoals de rank geen vrucht kan dragen uit zichzelf, als zij niet in de wijnstok blijft, zo ook u 
niet, als u niet in Mij blijft. Ik ben de Wijnstok, u de ranken; wie in Mij blijft, en Ik in hem, die 
draagt veel vrucht, want zonder Mij kunt u niets doen. Als iemand niet in Mij blijft, wordt hij 
buitengeworpen zoals de rank, en verdort, en men verzamelt ze en werpt ze in het vuur, en 
zij worden verbrand. Als u in Mij blijft en Mijn woorden in u blijven, vraag wat u maar wilt en 



het zal u ten deel vallen. Hierin wordt Mijn Vader verheerlijkt, dat u veel vrucht draagt en Mijn 
discipelen bent.’ 
Johannes 15:1-8 HSV 
 
In Johannes 15 zegt jezus dat de vader de landman is, hij de wijnstok en wij de ranken. Een 
rank heeft geen leven in zichzelf. Jezus en zijn werk is onze wijnstok. Zonder hem verdorren 
we. De vader werkt in ons omdat hij ook door ons wil werken. Zijn doel is vrucht. Elke minuut 
dat in zijn aanwezigheid spendendeert is winst, want hij zelf is de bron, hij geeft de vrucht. 
Breng vandaag tijd met hem door en vraag hem welke vruchten hij wil groeien in jou en wat 
hij in jou wil reinigen en hoe je meer op Jezus verbonden kunt worden. Spreek met Jezus 
over jouw verbinding met hem. Vraag hem of hij je laat zien waar je niet in verbinding met 
hem bent. Vraag hem de verdorde gebieden te laten zien. 
 

 
 
 
Ook de vruchten en de olie die gestoten wordt zijn onvoorstelbaar kostbaar en nuttig. Het is 
een bron van rijke inkomsten en maakt het harde werk meer dan goed. Is dit ook niet een 
geweldig beeld van ons leven? Dat wij door veel moeilijkheden en lijden het koninkrijk van 
God beërven. Maar de rijkdom van het eeuwige leven zal dit lijden totaal in het niet doen 
vallen.  
 
Samenvattend 
 
De twee olijfbomen zijn de rechtvaardigen, eerst uit Israël en tweeduizend jaar geleden zijn 
daar de rechtvaardigen uit de wilde olijfboom bij gekomen. Zij vormen de andere olijfboom. 
Dat is het mysterie dat de redding ook tot de heidenen is gekomen. Zij vormen nu een 
onderdeel van zowel de kandelaar als ook een rechtvaardige olijfboom die vruchten 
voortbrengt op zijn tijd. En daarmee de kandelaar van olie voorziet die door het hoofd 
gedragen vat wordt aangestoken door de persoon en het vuur van de heilige geest.   



 
Bomen staan in de aarde. Dat is de beste aanwijzing dat het hier om gezalfde mensen gaat 
die vruchtdragen door God zelf. Hun takken en de vruchten produceren olie, die in het vat 
stroomt boven op het hoofd van de kandelaar en de fakkels of lampen die erop staan. Zie je 
jouw bijzondere roeping en bijdrage aan het heiligdom van God? Zie je de veelkleurigheid en 
de veelzijdigheid van de glorie van God, in jou en door jou. Zie je het ook voor je broeder en 
zuster? Voor jullie gemeente? 
 
Nu klikte het: de bomen zijn in het oude testament Israël en in het nieuwe testament een 
overblijfsel uit Israël en de heidenen die elk een stroom van rechtvaardigen voortbrengen 
door hun geloof in Jezus en die instromen in het vat en onderdeel worden van de kandelaar. 
Israël zal op haar tijd weer ingebracht worden als olijfboom en dan zullen alle dingen tot hun 
einde komen in Christus. 
 
Lieve broer en zus, jij bent daar onderdeel van, is dat niet geweldig? En dat niet alleen je 
hebt de eer het privilege om er aan bij te dragen. Om vrucht te dragen in mensen die Jezus 
nog niet kennen zodat ze ook instromen in de kandelaar, de tempel, het lichaam van 
Christus. Hoe cool is dat?! 
 
 
 


